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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van-e köze a Gazprommal kötött legújabb 
megállapodásnak ahhoz, hogy a Fidesz képviselői nem támogatták Finnország és Svédország 
mihamarabbi NATO-csatlakozását az Országgyűlésben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Országgyűlés 2022. november 3-i ülésnapján olyan javaslattal éltem, mely szerint már október
4-én  le  kellett  volna  folytatnia  a  plenáris  ülésnek  a  Finn  Köztársaságnak  az  Észak-atlanti
Szerződéshez  való  csatlakozásáról  szóló  Jegyzőkönyv  kihirdetéséről  szóló  T/637.  számú
törvényjavaslatnak  és  a  Svéd  Királyságnak  az  Észak-atlanti  Szerződéshez  való  csatlakozásáról
szóló  Jegyzőkönyv  kihirdetéséről  szóló  T/638.  számú  törvényjavaslatnak  az  általános  vitáját.
Kezdeményezésem nem független attól, hogy a NATO-tagállamok közül már csupán Törökország
és  Magyarország  nem  hirdette  ki  a  csatlakozáshoz  szükséges  jegyzőkönyveket,  és  az
Országgyűlésnek benyújtott kormányzati tervekből nem is olvasható ki, hogy még idén ezeket el
kívánnák fogadtatni a tisztelt Házzal.

Javaslatomat a házelnök visszautasította, melyre hiába kértem felülbírálatot, hogy igenis Európa
alapvető  biztonsági  érdeke,  hogy  Svédország  és  Finnország  mihamarabb  hazánk  biztonságát  is
garantáló  szervezet  részeseivé  váljanak.  Ennek  ellenére  a  kormánypártok  szavazatukkal  ezt
megakadályozták, köztük a Honvédelmi Minisztérium államtitkára is.

Figyelemreméltó,  hogy pontosan ezen a  napon jelentette  be Miniszter  Úr,  hogy a Gazprommal
halasztott  fizetési  ütemezésben  állapodtak  meg  2022  októberétől  2023  márciusáig,  vagyis  hat
hónapra szól a gázár egy bizonyos küszöbértéke feletti részre. Minden egyes hónap küszöbérték
feletti gáz árát egy, két és három évvel később, vagyis három egyenlő részben fizeti ki a kormány
2026 márciusáig.

Nem feltételezem, hogy a Gazprommal kötött  részletfizetési  megállapodás részét képezné,  hogy
Magyarország  segítse  elő  Svédország  és  Finnország  NATO-csatlakozásának  időbeli  elhúzását,



 
mégis fontosnak tartom ennek a kérdésnek a tisztázását, mielőtt ilyen tárgyú piaci pletyka kapna
szárnyra, amely további rontaná Magyarország nemzetközi megítélését.

Minderre való tekintettel arra kérem a Miniszter Urat, hogy válaszoljon az alábbi kérdésre:

Van-e köze a Gazprommal kötött legújabb megállapodásnak ahhoz, hogy a Fidesz képviselői 
nem támogatták Finnország és Svédország mihamarabbi NATO-csatlakozását az 
Országgyűlésben?

Várom válaszát.
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